

INTERNATIONAL BEST PRACTICES IN SME CREDIT LOANS: A BRITISH BANKING PERSPECTIVE

Overview

The "International Best Practices in SME Credit Loans: A British Banking Perspective" training programme offers invaluable insights from the successful strategies employed by British banks, providing a unique opportunity for banks in developing countries to enhance their SME lending capabilities. By drawing on the experience of British banks, participants gain access to a wealth of knowledge and expertise in navigating the complexities of SME financing. These insights are particularly relevant for banks in developing countries, where SMEs play a crucial role in driving economic growth but often face challenges in accessing finance. By adopting international best practices tailored to their local contexts, banks in developing countries can improve their credit assessment processes, risk management strategies, and regulatory compliance frameworks. Furthermore, leveraging the latest fintech innovations showcased in the programme enables banks to modernise their operations and better serve the evolving needs of SME clients. Overall, this training equips participants with the tools and strategies necessary to support SME growth, foster economic development, and contribute to the financial inclusion agenda in their respective regions.

Target Audience

This professional training course is well-suited for a diverse range of banking and business professionals including loan-credit analysts, relationship managers, SME lending professionals, risk management personnel, regulatory-compliance professionals, fintech specialists, government officials, academics and researchers. We welcome participants from various sectors to create a diverse, interactive and world-class learning environment.

Requirements:

- Participants should ideally have at least 1 year of professional experience in their respective fields. This level of experience is recommended to ensure that all attendees can fully engage with the advanced topics covered and actively contribute to discussions;
- A moderate level of English (or higher) is required.

Please note that places in this course are limited and tend to fill up quickly. We encourage interested professionals to register early to secure their spot. **The registration deadline is the 15th of December, 2024.**

Agenda:

February 09, 2025	
16:00	Arriving at the London Airport
February 10, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:50am-11:10am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>WELCOME AND INTRODUCTION TO THE UK FINANCIAL SYSTEM</p> <p>Session 1: Welcome and Introduction</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.1. Opening Remarks and Programme Overview 1.2. Introduction of trainers and participants 1.3. Overview of training objectives and schedule 1.4. Ice-Breaking Session <p>Session 2: Group activities to encourage networking and collaboration among participants</p> <p>Session 3: Overview of the UK Financial System</p> <ol style="list-style-type: none"> 3.1. Structure and key players in the UK financial markets 3.2. Regulatory framework and key financial institutions <p>Session 4: Interactive Discussion: Comparison of Financial Systems</p> <ol style="list-style-type: none"> 4.1. Participants share insights from their own countries and compare with the UK system 4.2. Q&A and Wrap-Up
February 11, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:50am-11:10am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>INTRODUCTION TO SME CREDIT LOANS</p> <p>Session 5: Understanding SMEs and Their Financial Needs</p> <ol style="list-style-type: none"> 5.1. Definition and classification of SMEs 5.2. The economic role of SMEs in the UK 5.3. Financial challenges faced by SMEs <p>Session 6: Types of Credit Loans Available for SMEs</p> <ol style="list-style-type: none"> 6.1. Term loans 6.2. Working capital loans 6.3. Overdraft facilities 6.4. Invoice financing 6.5. Asset-based financing <p>Session 7: Overview of British Banking System for SME Financing</p> <ol style="list-style-type: none"> 7.1. Major banks and financial institutions offering SME loans 7.2. Regulatory framework governing SME loans in the UK <p>Session 8: Creditworthiness Assessment</p> <ol style="list-style-type: none"> 8.1. Criteria for assessing creditworthiness of SMEs 8.2. Understanding credit scores and financial statements 8.3. Case study analysis
February 12, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:50am-11:10am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>CREDIT PROCESSES AND LEGAL ASPECTS (1)</p> <p>Session 9: Loan Application Process</p> <ol style="list-style-type: none"> 9.1. Step-by-step guide to applying for SME loans 9.2. Documentation and information required 9.3. Tips for a successful loan application <p>Session 10: Loan Underwriting and Approval</p> <ol style="list-style-type: none"> 10.1. Understanding the underwriting process 10.2. Factors influencing loan approval 10.3. Role of collateral and guarantees
February 13, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:50am-11:10am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>CREDIT PROCESSES AND LEGAL ASPECTS (2)</p> <p>Session 11: Interest Rates and Loan Terms</p> <ol style="list-style-type: none"> 11.1. Different types of interest rates (fixed vs variable) 11.2. Loan repayment terms and schedules 11.3. Impact of interest rates on loan repayment <p>Session 12: Legal and Compliance Aspects</p> <ol style="list-style-type: none"> 12.1. Legal framework for SME loans in the UK 12.2. Compliance requirements for lenders and borrowers 12.3. Consumer protection laws and their impact on SMEs
February 14, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:50am-11:10am Lunch: 13:00-14:00 14:00-16:00	<p>MONITORING, RISK MANAGEMENT, AND RELATIONSHIP BUILDING</p> <p>Session 13: Case Study Analysis</p> <ol style="list-style-type: none"> 13.1. Real-life examples of SME loan applications 13.2. Group discussion and presentation of findings <p>Session 14: Risk Management in SME Lending</p> <ol style="list-style-type: none"> 14.1. Identifying and mitigating risks in SME lending 14.2. Loan monitoring and follow-up strategies 14.3. Handling loan defaults and restructuring <p>Session 15: Building a Relationship with the Bank</p>

	15.1. Importance of maintaining a good relationship with the bank 15.2. Communication strategies and regular updates 15.3. Negotiating better terms and conditions
February 15, 2025	
9:00am-13:00pm Coffee: 10:50am-11:10am	FINANCIAL PLANNING AND ALTERNATIVE FINANCING OPTIONS Session 16: Financial Planning and Loan Utilisation 16.1. Effective financial planning for SMEs 16.2. Utilising loans for business growth and expansion 16.3. Monitoring financial performance Session 17: Alternative Financing Options 17.1. Crowdfunding 17.2. Peer-to-peer lending 17.3. Government grants and subsidies
February 17, 2025	
09:00am - 13:00 Coffee: 10:50am-11:10am	INTERACTIVE WORKSHOP Session 18: Interactive Workshop on Risk Management 18.1. Practical exercises on risk assessment and mitigation 18.2. Group discussion on strategies to handle loan defaults Concluding session
February 18, 2025	
10:00am	Departure for the London Airport

***All participants will receive their certificates upon completion of the training course.**

For general queries about the training course and discounts please contact us via Telegram @Kad1008 or visit our website ([MBF Academy | Training programmes](#)).

МЕЖДУНАРОДНАЯ ПРАКТИКА В ОБЛАСТИ КРЕДИТОВ ДЛЯ МСП: ВЗГЛЯД БРИТАНСКОГО БАНКОВСКОГО СЕКТОРА

Обзор

Программа обучения "Международная практика в области кредитов для МСП: Взгляд британского банковского сектора" предлагает бесценные знания из успешных стратегий, используемых британскими банками, и предоставляет уникальную возможность банкам в развивающихся странах повысить свои возможности кредитования МСП. Опираясь на опыт британских банков, участники получают доступ к обширным знаниям и профессиональному опыту в управлении сложностями финансирования МСП. Эти знания особенно актуальны для банков в развивающихся странах, где МСП играют ключевую роль в стимулировании экономического роста, но часто сталкиваются с трудностями в доступе к финансированию. Применяя международные лучшие практики с учетом местных особенностей, банки в развивающихся странах могут улучшить свои процессы оценки кредитоспособности, стратегии управления рисками и структуры нормативного соответствия. Кроме того, использование новейших финтех-инноваций, представленных в программе, позволяет банкам модернизировать свои операции и лучше обслуживать растущие потребности клиентов из сегмента МСП. В целом, это обучение вооружает участников инструментами и стратегиями, необходимыми для поддержки роста МСП, содействия экономическому развитию и внесения вклада в повестку дня финансовой инклюзии в их регионах.

Целевая аудитория

Этот профессиональный учебный курс идеально подходит для широкого круга специалистов в банковском и бизнес секторах, включая кредитных аналитиков, менеджеров по работе с клиентами, специалистов по кредитованию МСП, специалистов по управлению рисками, сотрудников по соблюдению нормативных требований, специалистов в области финтеха, государственных служащих, а также академиков и исследователей. Мы приглашаем участников из различных секторов, чтобы создать разнообразную, интерактивную и первоклассную учебную среду.

Требования:

- *У участников должен быть не менее 1 года профессионального опыта в соответствующих областях. Этот уровень опыта рекомендуется для того, чтобы все участники могли полноценно усваивать продвинутые темы курса и активно участвовать в обсуждениях;*
- *Необходим умеренный (или более высокий) уровень владения английским языком.*

Пожалуйста, обратите внимание, что количество мест в этом курсе ограничено и они, как правило, заполняются быстро. Мы рекомендуем заинтересованным профессионалам зарегистрироваться заранее, чтобы гарантировать себе место. Крайний срок регистрации — 15 декабря 2024 года.

Повестка дня:

9 февраля 2025 года	
16:00	Прибытие в Лондонский аэропорт
10 февраля 2025 года	
9:00-13:00	ПРИВЕТСТВИЕ И ВВЕДЕНИЕ В ФИНАНСОВУЮ СИСТЕМУ ВЕЛИКОБРИТАНИИ
Кофе: 10:50 - 11:10	Сессия 1: Приветствие и Введение 1.5. Вступительное слово и обзор программы 1.6. Представление тренеров и участников 1.7. Обзор целей и расписания обучения 1.8. Сессия для знакомства и установления контактов
Обед: 13:00 - 14:00	Сессия 2: Групповые мероприятия для содействия нетворкингу и сотрудничеству среди участников
14:00-16:00	Сессия 3: Обзор финансовой системы Великобритании 3.1. Структура и ключевые игроки на финансовых рынках Великобритании 3.2. Регуляторная структура и ключевые финансовые институты
	Сессия 4: Интерактивное обсуждение: Сравнение финансовых систем 4.1. Участники делятся опытом из своих стран и сравнивают с системой Великобритании 4.2. Вопросы и ответы и подведение итогов
11 февраля 2025 года	
9:00-13:00	ВВЕДЕНИЕ В КРЕДИТОВАНИЕ МСП
Кофе: 10:50 - 11:10	Сессия 5: Понимание МСП и их финансовых потребностей 5.1. Определение и классификация МСП 5.2. Экономическая роль МСП в Великобритании 5.3. Финансовые трудности, с которыми сталкиваются МСП
Обед: 13:00 - 14:00	Сессия 6: Виды кредитов, доступные для МСП 6.1. Срочные кредиты 6.2. Кредиты на оборотный капитал 6.3. Кредитные линии (овердрафт) 6.4. Финансирование счетов-фактур 6.5. Финансирование, основанное на активах
14:00-16:00	Сессия 7: Обзор британской банковской системы для финансирования МСП 7.1. Крупные банки и финансовые учреждения, предоставляющие кредиты для МСП 7.2. Нормативно-правовая база, регулирующая кредитование МСП в Великобритании
	Сессия 8: Оценка кредитоспособности 8.1. Критерии оценки кредитоспособности МСП 8.2. Понимание кредитных рейтингов и финансовой отчетности 8.3. Анализ на основе кейс-стади
12 февраля 2025 года	
9:00-13:00	КРЕДИТНЫЕ ПРОЦЕССЫ И ПРАВОВЫЕ АСПЕКТЫ (1)
Кофе: 10:50 - 11:10	Сессия 9: Процесс подачи заявки на кредит 9.1. Пошаговое руководство по подаче заявки на кредит для МСП 9.2. Необходимая документация и информация 9.3. Советы для успешной подачи заявки на кредит
Обед: 13:00 - 14:00	Сессия 10: Андеррайтинг и одобрение кредита 10.1. Понимание процесса андеррайтинга 10.2. Факторы, влияющие на одобрение кредита 10.3. Роль залога и гарантий
14:00-16:00	
13 февраля 2025 года	
9:00-13:00	КРЕДИТНЫЕ ПРОЦЕССЫ И ПРАВОВЫЕ АСПЕКТЫ (2)
Кофе: 10:50 - 11:10	Сессия 11: Процентные ставки и условия кредитования 11.1. Различные типы процентных ставок (фиксированные и переменные) 11.2. Условия и графики погашения кредита 11.3. Влияние процентных ставок на погашение кредита
Обед: 13:00 - 14:00	Сессия 12: Правовые и нормативные аспекты 12.1. Правовая база для кредитования МСП в Великобритании 12.2. Требования по соблюдению нормативных стандартов для кредиторов и заемщиков 12.3. Законы о защите прав потребителей и их влияние на МСП
14:00-16:00	
14 февраля 2025 года	
9:00-13:00	МОНИТОРИНГ, УПРАВЛЕНИЕ РИСКАМИ И ПОСТРОЕНИЕ ОТНОШЕНИЙ
Кофе: 10:50 - 11:10	Сессия 13: Анализ кейс-стадии 13.1. Реальные примеры заявок на кредиты для МСП 13.2. Групповое обсуждение и презентация результатов
	Сессия 14: Управление рисками в кредитовании МСП

Обед: 13:00 - 14:00 14:00-16:00	<p>14.1. Выявление и минимизация рисков в кредитовании МСП 14.2. Стратегии мониторинга кредитов и последующего контроля 14.3. Работа с дефолтами по кредитам и реструктуризация</p> <p>Сессия 15: Построение отношений с банком 15.1. Важность поддержания хороших отношений с банком 15.2. Стратегии коммуникации и регулярные обновления 15.3. Переговоры о лучших условиях и ставках</p>
15 февраля 2025 года	
9:00-13:00 Кофе: 10:50 - 11:10	<p>ФИНАНСОВОЕ ПЛАНИРОВАНИЕ И АЛЬТЕРНАТИВНЫЕ ВАРИАНТЫ ФИНАНСИРОВАНИЯ Сессия 16: Финансовое планирование и использование кредитов 16.1. Эффективное финансовое планирование для МСП 16.2. Использование кредитов для роста и расширения бизнеса 16.3. Мониторинг финансовых показателей Сессия 17: Альтернативные варианты финансирования 17.1. Краудфандинг 17.2. Кредитование между физическими лицами (P2P) 17.3. Государственные гранты и субсидии</p>
17 февраля 2025 года	
9:00-13:00 Кофе: 10:50 - 11:10	<p>ИНТЕРАКТИВНЫЙ СЕМИНАР Сессия 18: Интерактивный семинар по управлению рисками 18.1. Практические упражнения по оценке рисков и их минимизации 18.2. Групповое обсуждение стратегий работы с дефолтами по кредитам</p> <p>Заключительная сессия</p>
18 февраля 2025 года	
10:00	Отправление в Лондонский аэропорт

*Все участники получают свои сертификаты по окончании учебного курса.

Для общих вопросов о курсе и скидках, пожалуйста, свяжитесь с нами через [Telegram @Kad1008](#) или посетите наш веб-сайт ([MBF Academy | Training programmes](#)).